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Az Ige megtestesülése

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Valójában ma kell azon elgondolkodnunk, hogy mögöttünk van megint egy esztendő és egy új
év kezdődik. Ma már eljuthattunk oda, hogy előre nézzünk, mert ami mögöttünk van, az már
változhatatlan. Egyetlen reményünk paradox módon, hogy 

csak az váltható meg, ami változhatatlan,
ami elmúlt, ami mögöttünk van!

Isten  nagysága,  jósága  abban  nyilvánul  meg,  hogy  az  ember  túljuthat  mindazokon,  ami
mögöttünk van, mindazok fölé emelkedhet! 

Nézzünk önmagunkba és gondolkodjunk el azon, hogy Jézus nem azért jött, hogy ítélkezzen a
világ fölött! Azért jött, hogy megmentse az embert! Ez hallatlan ajánlat! Éljünk vele!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Ezt az újesztendőt kezdjük a világosság jegyében!

Sokan vannak, akik állandóan a sötétséget emlegetik, tele vannak panasszal, mintha az élet
igazi értékeit elfelejtenék. Ők a lehetőségeiket valószínűleg a javakban való bővelkedésben
látják.  Kevesen  vannak,  akik  mindezek  fölé  emelkednek  és  a  világosság  jegyében
gondolkodnak: 

Hallatlan ajándéknak tartják az életet,
azt, hogy a világra jöhettek, hogy élhetnek!
Egyéni életükben, a másik ember életében 
és az egymással való kapcsolatokban 
vélik megtalálni az élet szépségét, gazdagságát! 

Jézus életbölcsességre vezet minket!
Ma azt hallottuk, hogy Isten világosságot akar gyújtani a lelkünkben, hogy mi emberek a
világosság felől tájékozódjunk. Jézus azért jött, hogy életbölcsességre oktasson bennünket!
Ma a bölcs életvezetésről gondolkodjunk. Ki a bölcs ember? 

Bölcs ember az, 
aki egyformán tartja számon mindazt, 
amit tud és mindazt, amit nem tud! 
Amit tud, az nem teszi elbizakodottá, gőgössé, 
mert reális valóság mindaz, amit nem tud!
Tájékozódjunk a tudás és nem tudás dolgaiban!
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Jézus életbölcsességre akar bennünket tanítani,  hogy számba tudjuk venni mindazt,  ami a
lehetőségünk és tudomásul vegyük mindazt, ami reális valóság. Korlátaink vannak, emberek
vagyunk,  eltéved az,  aki  istennek gondolja  magát.  Ez  az  eltévelyedés  ijesztő,  mert  ha az
embernek nincs Istene, akkor tévelyeg. Helytelen fogalmuk van önmagukról és egymással
sem  tudnak  mit  kezdeni.  Ezt  nem  szabad  elfelejteni,  amikor  életbölcsességre,  bölcs
életvezetésre szeretnénk jutni.

A múltunk megváltható!
Jézus a világosság és azért jött,

hogy fényt gyújtson a sötétségben,
 fényt gyújtson a szíveinkben!

Jézus eloszlatta a kizárólagosság sötétségét azzal,
hogy meghirdette Isten mindenkire kiterjedő szeretetét!
Szó sincs kizárólagosságról!
Isten szeretete mindenkire kiárad!

Egyetlen  reményünk  a  múltunk, ami  azért  váltható  meg,  mert  megváltozhatatlan!  Ami
megtörtént, az megtörtént! Jézus, amikor a világ sötétségével fölveszi a harcot, akkor arra a
lehetőségre  figyelmeztet  mindegyikünket,  amit  az  Isten  nagyságától,  jóságától  kapunk  a
bűnbánat szentségében, amikor elveszi múltunk terheit!

Jézus meghirdeti: minden ember egyforma!
A világ általában nem toleráns, nem elnéző. Az a világ sem volt az, amelyben megjelent az
Ige!  Abban  a  világban,  amelyben  Jézus  föllépett,  az  egyes  emberek  telve  voltak
bizonytalansággal.  Az  akkori  nemzeteket:  rómaiak,  zsidók,  pogányok,  görögök  szemben
álltak egymással. Ez a világ intoleráns volt. 

A zsidók szemben álltak a pogányokkal és kegyetlen kemény ellenállásról volt szó, mert úgy
tartották, hogy a pogányok senkik, mert nem ismerik az Istent, fogalmuk sincs róla. 

A görögök szemben álltak a barbárokkal, mert a barbárok tanulatlanok, műveletlenek voltak,
ők  meg  pallérozott  agyúak,  filozofikus  gondolkodásúak.  Kibékíthetetlen  ellenkezés  és
szembeállás. 

A rómaiak szemben álltak a zsidókkal, mert nem tudtak mit kezdeni a zsidók fanatizmusával.
Jézus ebbe a világba jött el azért, hogy ezeket az ellentéteket valamiképpen feloldja.

Jézus hirdeti:
 nincs többé zsidó, nincs többé pogány,

minden ember egyforma!

Jézus szembe is került a saját népével, akik egyáltalán nem tudták elfogadni, hogy a másik
ember éppen annyit ér, mint ők. Az egyes emberek is a sötétséggel viaskodtak. Ez a mai napig
is így van. 

Az évkezdés figyelmeztet bennünket:
engedjük, hogy Isten világosságot gyújtson a szívünkben

és e felől értelmezzük az életünket!
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Jézus megszüntette a kétely sötétségét, a kétségbeesés sötétségét, a halál sötétségét!
Próbáljunk eligazodni ezekben a kérdésekben, hogy világosság gyúljon bennünk!

Jézus megszüntette a kétely sötétségét! 
A mai üzenetben is hallottuk, hogy az embereknek fogalmuk sem volt az Istenről, a zsidóknak
sem. Ők is csak jövendölésekről tudtak, próféták beszéltek az Istenről. A mai üzenet ezzel
kezdődött: Istent sohasem látta senki. Jön Jézus, aki megszünteti ezt a kételyt! 

Isten olyan, mint amilyen Jézus!
Hallottuk: Az egyszülött Fiú nyilatkoztatta ki!

Isten szerető Atya és gondviselő jóság!

Kérdezem: van-e ennél több, ami a mi kételyeinket eloszlathatja? Szerető Atya és gondviselő
jóság! Kételyeink agyonnyomnak bennünket, ha valamiképpen nem tudunk tájékozódni e felé
a jézusi igazság felé! Ma is ez az életbölcsesség útja!

Jézus megszüntette a kétségbeesés sötétségét!
Hány ember kétségek között gyötrődik. Mi mindent tudnak az emberek előhozni és szinte
mindenki  azzal,  hogy  nincs  mentség.  Az emberek  keresik  a  fogódzópontokat,  keresik  az
embereket, akik segíthetnek. A Máltai Szeretetszolgálat naponta százával kapja a leveleket.
Mindegyik ezzel kezdődik: az utolsó lehetőség, ezért írunk önöknek. 

Az  akkori  emberek  kétségek  közepette  élték  ugyancsak  a  mindennapjaikat.  Ott  voltak  a
rómaiak.  Mi  magyarok  olyan  sokszor  emlegetjük,  hogy  ki  mindenki  ült  a  nyakunkon,
különösen a mohácsi vész utáni időkben. Az akkori világ embere nyögte a rómaiak súlyos
igáját. A zsidó nép nyögte a farizeusok töménytelen előírásait, amit senki se tudott betartani.
Kétségek között voltak, mert teljesíthetetlen terheket raktak rájuk. Ott voltak a vámosok, az
árulók, akik eladták a népüket is.  Kétségek között  voltak.  Ma is  hasonló kérdések között
vergődnek az emberek. A legnagyobb kétségek nem ezek az ember életében. 

A legnagyobb kétségek azok, 
amik a helytelen döntéseink miatt szakadnak ránk!

A helytelen döntéseink mindig azok, 
amelyekben első helyre tesszük magunkat. 
Ezek a döntések valakiket mindig hátrányosan érintenek. 
Teológiai fogalmakkal ezt így mondjuk, amikor bűnt követünk el. 
A bűneinkben mindig csak magunkra gondolunk!

Ezek a helytelen döntések, mert csak magára gondol az ember és megfeledkezik a másikról!
Ezek iszonyú terhet jelentenek, ezek olyanok rajtunk, hogy szinte elveszik az életkedvünket
is. A rossz döntések, a helytelen döntések ebben jelentkeznek. Komorrá válunk, kilátástalan a
helyzet  és  nem merjük bevallani,  hogy ezek a  szívünk mélyén meghozott  rossz döntések
következményei! 

Keresztelő János hirdeti  a bűnbánat keresztségét és tódul hozzá mindenki,  mert meg akar
szabadulni ezektől a terhektől. 

Jön Jézus, aki nem csak a lehetőségről beszél, hanem meg is bocsátja a bűnöket!
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Aki Jézussal találkozik, az fölszabadul, megszabadul minden kétségétől! Nem lesz meg nem
történt  az,  ami  történt  korábban,  csak  az  ember  szíve  változik  meg.   Megszabadul  a
kétségbeesésektől!  Ma  sincs  más  út.  Ma  is  mindenki  az  egyéb  kétségbeejtő  dolgokkal
foglalkozik, az önvizsgálat, a bűnbánattartás kiment a divatból. Nehogy azt gondoljuk, hogy a
banki tartozások elengedésével megoldódnak a kérdéseink. Nehogy azt gondoljuk, hogy a
lakhatással és munkahellyel megoldódnak igazából a kérdéseink. 

Ez a szívbéli döntéseinktől függ!
Ezeken el kell gondolkodni, ha azt akarjuk, hogy világosság gyúljon a szívünkben!

Jézus megszüntette a halál sötétségét!
Az  ókori  ember  úgy  gondolkodott,  hogy  a  halállal  vége  az  életnek.  A  zsidóknál  is  a
zsoltárokban ismételten jön elő a gondolat. Mi papok nap, mint nap imádkozzuk a zsoltárokat.
Jézus azt mondja: a halál nem az élet vége, hanem életpályánkon egy váltó! Jézus azt mondja:
elmegyek és helyet készítek nektek! Jézus megszünteti ezt a bizonytalanságot, amit akkor is,
ma is mindegyikünk hordoz a szívében, hogy mi lesz? Mi lesz utána? Ez ráadásul még azáltal
is megterhelt gondolat, hogy ma hogy élek és tegnap hogy éltem és holnap hogy fogok élni?
Nagyon nehéz úgy élni egymással, hogy az ember nyugodt lelkiismerettel hajthassa le a fejét
esténként és majd az élete végén. 

Jézus megszüntette ezt, amikor azt mondja: életpályánkon a halál egy váltó!
Isten az Atya és Én helyet készítek nektek!

Jézus életbölcsességre oktat  bennünket! Azt akarja,  hogy a világosság felől értelmezzük a
világ  történéseit,  az  életünk  minden  napját.  Legyen  lelki  késztetésünk,  hogy  így
tájékozódjunk! Elveszik az ember, hacsak az e világi szempontok határozzák meg az utunkat,
azt  megelőzően  a  gondolkodásunkat.  Isten  segítsen  bennünket,  aki  mindenkire  kiárasztja
szeretetét! Vagy élünk ezzel, vagy tévúton járunk! 

Isten kegyelme segítsen bennünket,
hogy tudjunk élni ezzel az életet jelentő isteni ajánlattal!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek! Amikor szeretnénk Isten felől tájékozódni és e szerint formálni, alakítani
az életünket, akkor ne felejtsük el, hogy a mi hitvallásunk történeti hitvallás. Az Ószövetség
népének a hitvallása is történeti volt.  Nem Isten különböző tulajdonságait sorolták föl, - arról
is beszéltek, - hanem, hogy mit tett értük az Isten! A mi Újszövetségi hitvallásunk is arról
szól, hogy mit tett az emberért Jézus Krisztus által az Isten! Nem nagyokat mond. Nem Jézus
csodálatos adottságait sorolja, hanem: Jézus, aki értünk Emberré lett, a mi életünket élte, aki
találkozott velünk emberekkel, aki szenvedett és meghalt értünk, feltámadt a jövőnk miatt!
Ezekre kell gondolni és akkor talán több segítséget kapunk életünk formálásához.  

          Mi Atyánk…
Szentmise befejezése
Kedves Testvérek! Az áldással megyünk tovább az utunkon. Vegyük ajándéknak, hogy Isten
áldása kísér bennünket.  Ez az Isten igenje! Az ember arra vágyik, hogy igent mondjanak az
életére! Ezért is keressük egymást, ezt várjuk el egymástól. Isten elvárás nélkül is igent mond,
mert önmagának tartozik ezzel!                                                                        

+  Á L D Á S  +
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